
گروه اقتصادی - اگر این پیشــنهاد ســازمان امور مالیاتی به تایید بانک 
مرکزی برسد عدد تعیین شده به یک درصدی از معاملات متوسط که هر سال 
در ســامانه تدارکات دولت تغییر می یابد، بنابراین به نظر می رســد این امر در 
راستای تسهیل امورات مودیان بوده و در سال های آینده نیز مقدار آن با توجه 

به درصدی بودنش به صورت اتوماتیک به روز رسانی می شود.
سازمان امور مالیاتی از بانک مرکزی خواست، از این پس امکان افزایش 
ســقف اعطای تســهیلات خرد را بدون دریافت گواهی مالیاتی برای فعالان 

اقتصادی فراهم کند.
ســازمان امور مالیاتی به بانک مرکزی پیشــنهاد داد برای اصلاح ضوابط 
اجرایی تبصره ۱ ماده ۱۸۶ قانون مالیات های مستقیم، از این پس امکان افزایش 
خودکار سقف اعطای تسهیلات خرد بدون دریافت گواهی مالیاتی به صورت 

سالیانه بدون طی تشریفات و ابلاغ بخشنامه جدید فراهم شود.
به موجب این پیشنهاد اعطای تسهیلات ارزی یا ریالی توسط بانک ها به 
کلیه اشخاص حقوقی و حقیقی )صاحبان مشاغل( طی یک سال شمسی برای 
اشخاص حقوقی تا ۶۵ درصد نصاب معاملات متوسط )برای سال ۱۴۰۲ معادل 
۹ میلیارد و ۴۲۵ میلیون ریال( و برای اشــخاص حقیقی تا ۳۵ درصد نصاب 
مذکور )برای سال ۱۴۰۲ معادل ۵ میلیارد و ۷۵ میلیون ریال( نیاز به ارائه گواهی 

مالیاتی به بانک نخواهد داشت.
ایــن مبلغ در حال حاضر برای اشــخاص حقوقی ۵ میلیارد ریال و برای 
اشــخاص حقیقی ۲ میلیارد ریال است و تغییر آن در هر سال منوط به اصلاح 
ضوابط اجرایی می باشــد که براساس سوابق موجود هر چندسال یکبار تغییر 
می یابد. گفتنی است برای اخذ وام و تسهیلات در حال حاضر اشخاص حقیقی 
و حقوقی باید گواهی ماده ۱۸۶ را دریافت کنند، ولی با این حال به دلیل تصویب 
شــدن قانون در ســالیان گذشته اخذ مالیات از تسهیلات بسیار پایین بوده و به 
مرور زمان متناسب با تورم به روز نشده است. به همین دلیل اگر این پیشنهاد 
سازمان امور مالیاتی به تایید بانک مرکزی برسد عدد تعیین شده به یک درصدی 
از معاملات متوسط که هر سال در سامانه تدارکات دولت تغییر می یابد، بنابراین 
به نظر می رســد این امر در راستای تسهیل امورات مودیان بوده و در سال های 
آینــده نیز مقدار آن با توجه به درصــدی بودنش به صورت اتوماتیک به روز 

رسانی می شود.

امکان افزایش خودکار سقف اعطای تسهیلات 
خرد بدون دریافت گواهی مالیاتی
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گروه اقتصادی - ۷ میلیون و ۹۱۷ 
هزار و ۱۳ تن در هفت ماه نخست امسال 
از کشور ترانزیت شده است که رشد ۲۲ 
درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل 
داردو در مهرماه امسال، نسبت به مهرماه 
سال ۱۴۰۱ افزایش ۷۴ درصدی تجربه 
شد.  شهریار افندی زاده معاون حمل و 
نقل وزیر راه و شهرســازی، از تثبیت و 
تداوم رشد عملکرد ترانزیت کشور در 
ســال جاری خبر داد و گفت: بر اساس 
آمار موجود در وزارت راه و شهرسازی، 
در هفت ماهه نخست امسال مجموعاً 
۷ میلیــون و ۹۱۷ هــزار و ۱۳ تن کالا 
از کشور ترانزیت شــده که این میزان 
نســبت به مدت مشابه ســال قبل، ۲۲ 
درصد افزایش داشته است. همچنین در 

ایــن مدت هفت ماهه، ترانزیت کالای 
نفتی و غیرنفتی به ترتیب با عملکرد ۲ 
میلیون و ۳۸۷ هزار تن و ۵ میلیون و ۵۳۰ 
هزار و ۱۳ تن، افزایش ۳۴.۱۲ و ۱۷.۴۹ 
درصدی را نسبت به هفت ماهه نخست 
ســال ۱۴۰۱ رقم زده است. از مجموع 
عملکرد فوق، سهم حمل ونقل جاده ای 
حــدود ۹۰ درصد و برابر با ۷ میلیون و 
۱۲۱ هزار و ۱۳ تن و سهم حمل و نقل 
ریلــی، ۷۹۶ هزار تن بوده که در بخش 
جاده ای، با رشد ۲۵.۷۶ درصدی نسبت 
به مدت مشابه سال قبل روبرو بوده ایم. 
معــاون حمل ونقل ادامه داد: در مهرماه 
سال جاری، عملکرد ترانزیت با ثبت ۱ 
میلیون و ۳۷۷ هزار و ۶۳۹ تن، رشــد 
نقطه به نقطه ۷۴ درصدی را نســبت به 

مهرماه سال قبل داشــته است. در این 
ماه، ترانزیت جــاده ای کالاهای نفتی 
و غیرنفتی به ترتیــب با عملکرد ۴۱۳ 
هــزار و ۸۶۴ تــن و ۸۲۱ هزار و ۷۷۵ 
تن، افزایــش ۱۸۲.۷ درصدی و ۴۸.۱ 
درصدی را نسبت به مهرماه سال گذشته 
داشته و ترانزیت ریلی مجموع کالاهای 
نفتــی و غیرنفتی با عملکرد ۱۴۲ هزار 
تن، رشد ۵۷.۰۶ درصدی داشته است.

در  افنــدی زاده،  گفتــه  بــه 
مهرمــاه جــاری، با تــلاش بی وقفه 
کلیــه دســت اندرکاران، رکوردهای 
امیدوارکننده ای از حیث عملکرد ماهانه 
و مقایســه آن با عملکرد ماه های قبل 
امســال و نیز میانگین عملکرد ماهانه 
ســال گذشته ثبت شده است؛ از جمله 

بــه ترتیب افزایش ۱۰۰ درصدی و ۲۰ 
درصــدی ترانزیت کالاهــای نفتی و 
غیرنفتی در این ماه نســبت به میانگین 
عملکرد ماهانه ۱۲ ماهه سال گذشته و 
همچنین؛ به ترتیب افزایش ۶۰ درصدی 
و ۲۰ درصدی ترانزیت جاده ای و ریلی 
در این ماه نســبت به میانگین عملکرد 
ماهانه ۱۲ ماهه سال گذشــته. بعلاوه، 
عملکــرد ترانزیت جــاده ای و ریلی 
مهرماه، بیش از مقادیر ثبت شده مشابه 
ماهانه در ۶ ماه اول ســال بوده اســت.

تثبیت و تداوم شــد ترانزیت کشور در 
چارچوب پیگیری مجموعه اقدامات 
مدیریتــی، فنی و دیپلماســی مؤثر و 
هوشمندانه دو و چندجانبه حمل ونقلی 
محقق می شــود که عملکردهای ثبت 

شــده مذکور در ســال جاری، بیان گر 
آشکار شدن جنبه های عینی و ملموس 
آثار این اقدامات است. در این راستا، با 
توجه به اولویت بخشی دولت سیزدهم 
به مقوله تحــول و جهش در ترانزیت 
کشــور و راهبری فرصت شناسانه و 
مبتکرانه سیاست ها و اقدامات در بعد 
ملی و بین المللی از سوی وزیر محترم 

راه و شهرسازی و هم افزایی و هماهنگی 
روزافزون بین واحدهای تابعه وزارت 
راه و شهرســازی و ســایر بخش ها و 
دستگاه های ذی مدخل، انتظار می رود 
حتی در بازه هــای کوتاه مدت، هرچه 
بیشــتر شاید پررنگ شــدن این آثار و 
تأثیر مســتقیم آن ها بر میزان و کیفیت 

عملکرد ترانزیت کشور باشیم.

گروه اقتصادی - عضو کمیسیون 
حقوقــی و قضائی مجلس شــورای 
اسلامی به بیان توضیحاتی درباره تأثیر 
ایجاد مخازن ذخیره سازی گاز توسط 
صنایــع برای جبران ناتــرازی گاز در 

زمستان ها پرداخت.
حسینعلی حاجی دلیگانی عضو 
کمیســیون حقوقی و قضائی مجلس 
شورای اســلامی درباره طرح ذخیره 
ســازی گاز توســط صنایع در کشور 
گفت: شــرکت ملی نفت و شــرکت 
ملی گاز بایستی انبارهای ذخیره گاز به 
اندازه کافی تأسیس می کردند زیرا تنها 

راه ذخیره سازی گاز همین است.

وی در ادامه بیان کرد: اما متأسفانه 
ایــن اتفاق نیفتاد ولی تنهــا راه جبران 
ناترازی گاز در زمســتان ها مخصوصاً 

برای صنایع ذخیره سازی گاز است.
این نماینده مجلــس یازدهم در 
ادامه بیان کرد: در زمســتان ها همیشه 
صنایع با مشــکل ناترازی گاز مواجه 
هســتند و به همین دلیل گاز مصرفی 
آنها در مقاطعی قطع می شــود و تولید 
با مشکل روبرو می شود در صورتی که 
اگر اقدام به ذخیره سازی گاز کنند یک 

اقدام دو سر سود برای آنها است.
ایــن نماینده مجلــس یازدهم 
در ادامه خاطرنشــان کــرد: صنایع در 

کشــورهای اروپایی برای حل مشکل 
کمبود گاز در زمســتان ها چندین سال 
است که به ســمت ذخیره سازی گاز 
رفته اند و هم اکنون تمام نیاز خود را در 
زمستان ها از محل مخازن ذخیره سازی 

گاز تأمین می کنند.
ادامــه  در  دلیگانــی  حاجــی 
خاطرنشــان کرد: ما یا باید میزان تولید 
را بــه حدی بالا ببریم که در زمان پیک 
مصــرف با کمبود روبرو نشــویم و یا 
اینکه در زمانی که مــازاد تولید داریم 
ذخیره ســازی انجام دهیم تا در زمان 
پیک مصرف از این گاز اســتفاده کنیم 
البته ذخیره سازی گاز هزینه بر است اما 

راهی جز این نداریم.
عضو کمیسیون حقوقی و قضائی 
مجلــس افزود: از محــل این ناترازی 
گاز چاه های نفت هم با مشکل روبرو 
می شوند و نمی توان گاز مورد نظر را به 
آنها تزریق کرد بنابراین چاه های نفت 
آسیب می بینند و تولید نفت نیز به همین 

دلیل کاهش پیدا می کند.
عضو کمیسیون حقوقی و قضائی 
مجلس ادامــه داد: وقتی گاز صنایع در 
زمستان ها قطع شود بر روی قیمت تمام 
شده محصولات آنها تأثیرگذار می شود 
زیرا آنها به دلیل قطع گاز ضرر می کنند 
و برای جبــران ضرر خود قیمت تمام 

شده کالای تولیدی را افزایش می دهند.
نماینده مردم اصفهان در مجلس 
گفت: به برخی از صنایع اگر ســوخت 
داده نشــود آنها مجبور می شــوند از 
سوخت های جایگزین استفاده کنند که 
این هم برای ســلامتی مردم ضرر دارد 
و بنابراین راهی جز ذخیره ســازی گاز 

توسط صنایع وجود ندارد.
حاجــی دلیگانی گفت: در برنامه 
هفتم مجلس ذخیره سازی گاز توسط 
صنایع را قید کرده است و دولت هم آئین 
نامه آن را به صنایع ابلاغ و تســهیلات 
لازم را نیز برای آنها تعیین کرده اســت 
تــا گاز را به هــر نوعی که می خواهند 

و با قیمت پایین در تابســتان ها به آنها 
تخصیص دهند تا بتوانند اقدام به ذخیره 

سازی گاز کنند.
این نماینده مجلس یازدهم ادامه 
داد: دولــت همچنین برای صنایع این 
امــکان را به وجود آورده اســت تا از 
ســرمایه گذاران استفاده کنند تا بتوانند 
منابع مورد نیاز خود برای تأمین مخازن 

سرمایه گذاری را تأمین کنند.
وی افزود: بــا توجه به اینکه این 
امکان برای صنایع توسط دولت فراهم 
شده و در برنامه هفتم هم قید شده اگر 
صنایع به این ســمت نروند خودشان 

آسیب می بینند.

 

اقتصادی

گروه اقتصادی - »سید احسان 
خاندوزی« با آرزوی گشایش برای 
برای مردم مقاوم فلســطین و مردم 
مظلــوم غزه دربــاره رویکرد دولت 
در مقــاوم کــردن اقتصــاد در برابر 
تحریــم هــای آمریکا اظهــار کرد: 
برای سیاستگذاران کشور در مبارزه 
با اســتکبار و آمریکا مهم این است 
که بتواند اقتصــاد ایران را در مقابل 
هرگونه فشــار خارجی مقاوم کنند 
و اینکه با وجود فشــارهای خارجی 
مســیر خود را ادامه داده نه تنها بقای 
اقتصادی بلکه بتواند رشــد و توسعه 
را هم همراه خود داشــته باشد به این 
معناســت که تمام تیرها به ســنگ 

خورده است.
وی افزود: ما بــرای اینکه این 
اتفــاق بیفتد ذیل رهنمودهای رئیس 
جمهور در حــوزه اقتصادی دولت 
تلاش کردیم چند مسیر را در دو سال 
گذشــته جدی تر از قبل در دســتور 
کار قرار دهیم؛ اول مسئله ارتباطات 
بین الملل و منزوی نشدن و محصور 
نشدن تجارت خارجی ما اعم از نفتی 

و غیره نفتی است.

خاندوزی گفت: توانســتیم با 
همین سیاســت همسایگی و ارتباط 
با شــرکای راهبردی که علاقمند به 
کار اقتصــادی جدی بــا جمهوری 
اسلامی هستند هم صادرات نفتی و 
هــم صادرات غیر نفتی را به اعدادی 
برسانیم که در تمام سال های پیش از 

آن محقق نشده بود.
وزیــر اقتصاد اظهار کرد: محور 
دوم سرمایه گذاری است که پایدارتر 
از تجــارت و صــادرات و واردات 
اســت؛ بنابراین اگــر بتوانیم پیوند 
برقرار کنیم مانند کسی که در کشور 
ما آمده و نهالی را کاشــته تا سال های 

سال نسبت به ســرمایه گذاری خود 
حساس است و از آن مراقبت می کند 
بنابرایــن تا ســال ها به ایــن تعامل 

اقتصادی نیاز دارد.
خاندوزی یادآور شد: در زمینه 
کشــور،  خارجی  ســرمایه گذاری 

در طول دو ســال گذشــته بیش از 
هشــت میلیــارد دلار جذب قطعی 
سرمایه گذاری خارجی داشته ایم این 
رقــم در حد تفاهم نامه و امضا نبوده 
بلکه منجر به ســرمایه گذاری واقعی 
و شروع عملیات در کشورمان شده 
است که بیش از ۵ سال گذشته است.
وی تاکیــد کرد: محور ســوم، 
بودجه مقاوم است که دولت در تامین 
کسری های خود با یک عطسه اروپا و 
آمریکا دچار سرماخوردگی نشود و 
بتواند درآمدهای پایدار داخلی داشته 
باشد و با اقداماتی که در زمینه کاهش 
کســری بودجه رخ داده و همچنین 

تحقــق درآمدهای مالیاتی، فرارهای 
شناســایی، فرارهــای مالیاتــی و 
مولدسازی دارایی های دولت تلاش 
شده تا بودجه مقاوم محقق شود.وی 
درباره مولدسازی دارایی های دولت 
گفت: دولــت دارایی های راکد دارد 

که ثروت دولت اســت اما همزمان 
پیمانکاران ما طلبکار دولت بودند و 
دولت نمی توانست بدهی های آنها را 

پرداخت کند.
وزیر اقتصــاد تصریح کرد: این 
مــوارد موجب مقاوم شــدن بودجه 
دولت در مقابل سیاست های شیطنت 
آمیز دشمنان شد و امیدواریم بتوانیم 
این اجزا را قدرتمندتر از گذشــته تا 
پایان دولت به شــرایطی برسیم که با 
کمک و نظارت مردم و اتکا به حضور 
و نقــش آفرینی بخش خصوصی به 
نقطــه ای برســیم که نقطه آســیب 

ناپذیری اقتصاد ایران باشد.

وی درباره چشــم انــداز این 
برنامه ها تاکید کرد: مشروط بر اینکه 
بتوانیم همه ظرفیت های مردم را پای 
کار مسائل اقتصادی کشور بیاوریم، 
ایــن اقدامات نتیجــه بخش خواهد 
شد. تحقق این روند همت مسئولین 

و همچنیــن خدمتگــزاران ملت را 
می طلبد.

خانــدوزی در پایان تاکیدکرد: 
هــر ملتی که با تمام ظرفیت پای کار 
بیاید می تواند به هر مشــکل و مانع 
بیرونــی غلبه خواهد کرد و این یک 
قاعده اســت اگر هم ما در سال هایی 
آســیب پذیر بودیــم بــه جهت این 
بود که اجازه نمی دادیم بســیاری از 
ظرفیت های داخلــی خودمان فعال 
شــود و به تعبیر فعــالان اقتصادی 
می گفتن تحریم های داخلی بیشــتر 

آنها را اذیت می کرد.
وی از مصادیــق ایــن تغییــر 
رویکرد را تسهیل صدور مجوزهای 
کســب و کار برشــمرد و افــزود: 
در صــدور مجوزهــای کســب و 
کار جامعــه ما ظرفیت هــا را دارد، 
انســان های صاحب سرمایه خوش 
فکر و جوانــان فعال و مبتکر وجود 
دارنــد اما در داخــل موانعی وجود 
داشت که با دســتور رئیس جمهور 
می خواهیم این ظرفیت ها را آزاد کنیم 
و پای اقتصاد مقاوم بیاوریم و شکی 
نیست که توفیق در این مسیر موجب 
 موفقیــت در مواجهه بیــن المللی 

خواهد شد.

خاندوزی برنامه های دولت 
برای مقاوم کردن اقتصاد را تشریح کرد

وزیر اقتصاد با اشاره به مجموع اقدامات دولت برای مقاوم کردن اقتصاد تصریح کرد: ارتباط با همسایگان 
و شرکای راهبردی، جذب سرمایه گذاری خارجی به میزان ۸ میلیارد دلار و مقاوم کردن بودجه با تکیه بر درآمدهای 

پایدار در این راستا انجام شد.

گــروه اقتصــادی - خالقی 
عضو خانه صمت گفــت: با توجه 
بــه هزینه های بــالای نگهداری و 
نوسازی زیرساخت های شهرک های 
صنعتی، بخشی از عوارض دریافتی 
شهرداری ها از محل قانون مالیات بر 
ارزش افزوده به شهرک ها اختصاص 

یابد.
خانه صمت ایران در نامه ای به 
سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد که با 
توجه به هزینه های بالای نگهداری و 
نوسازی زیرساخت های شهرک های 
صنعتی، بخشی از عوارض دریافتی 
شهرداری ها از محل قانون مالیات بر 
ارزش افزوده به شهرک های صنعتی 
محل اســتقرار واحدهــای صنعتی 

ذی ربط اختصاص یابد. 
به  خدمتی  شــهرداری ها 
ارائه  شــهرک های صنعتــی 

نمی کنند
آرمان خالقی قائم مقام دبیرکل 
خانه صنعت، معدن و تجارت ایران 
در ایــن رابطه اظهار کــرد: قانونی 
تحت عنوان عوارض شــهرداری ها 
داشــتیم کــه طبق آن یــک درصد 
از فــروش واحدهــای صنعتی را 
محاسبه می کردند و بابت هزینه ها و 
خدمات شهرداری ها به شهرداری ها 

می پرداختند.
خالقی افزود: واحدهای صنعتی 
مستقر در شهرک های صنعتی اعلام 
کردند که شهرداری ها به ما خدمتی 
ارائه نمی کننــد؛ در ادامه مصوبه ای 
آمــد مبنی بــر اینکه نیمــی از این 
عوارض دریافت و به شــهرک های 
صنعتی پرداخت شــود تا با استفاده 
از آن، شــهرک ها اقدام به نوســازی 
و بهســازی تجهیزات، نگهداری و 

نوسازی تصفیه خانه ها، فضای سبز 
و… کننــد. وی ادامــه داد: در حال 
حاضر شــهرداری ها هیچ خدمتی به 
شهرک های صنعتی نمی دهند، حتی 
زباله ها را جمع نمی کنند و ایســتگاه 

آتش نشانی نیز احداث نکرده اند.
عضو خانه صنعــت، معدن و 
تجارت ایران گفــت: بنابراین برای 
فراهم شــدن هزینه ها، مقرر شــد 
نیمی از عــوارض یک درصد یعنی 
۰.۵ درصد فروش به شهرک ها داده 
شــود. در ادامه با توجه به اینکه بیش 
از ۵۰ مدل عوارض در کشور داشتیم، 
قانون تجمیع عوارض تصویب شد. 
در این قانون سهم شهرداری ها یک 

درصد شــد که باز در این قانون ۵۰ 
درصد از این عوارض به شــهرک ها 

پرداخت شود.
خالقی اظهار کــرد: در نهایت 
قانون تجمیع عوارض هم جمع شد 
و تمام قوانین مرتبط در قانون مالیات 
بر ارزش افزوده تجمیع شد. ۳ درصد 
از کل مالیات بر ارزش افزوده ســهم 

عوارض شهرداری هاست.
قائم مقام دبیرکل خانه صنعت، 
معدن و تجارت ایــران ادامه داد: ما 
می گوئیــم طبق همان قاعده حداقل 
یــک درصد از این ســهمی که قرار 
است به شهرداری ها پرداخت شود 
بــه واحدهایی که در شــهرک های 

صنعتی مستقر هســتند تعلق گیرد؛ 
یعنی هر چقدر این واحدها مالیات و 
عوارض به نام مالیات بر ارزش افزوده 
می پردازنــد دولــت سهم شــان را 
جدا کنــد و بابت نگهداری، تعمیر، 
نوســازی و بازســازی شــهرک و 

مشاعات بپردازد.
وی افزود: در کمیسیون تلفیق 
مجلس این پیشــنهاد رد شد و خود 
دولــت هم در دفاع یــا عدم دفاع از 
این مساله، موضع روشن و صریحی 

ندارند.
شــهرک های  وضعیــت 

صنعتی نگران کننده است
خالقی اضافه کــرد: بحث این 

است که وضعیت شهرک های صنعتی 
نگران کننده است زیرا اگر شهرک های 
صنعتی بازســازی نشــوند و به آنها 
رسیدگی نشود، زیرساخت های آنها 
دچار فرســودگی شدید و در نهایت 
تخریب می شود و این در حالی است 
که بازسازی زیرســاختی که دچار 
 فرسودگی شدید شده، بسیار سخت 

است.
وی تاکیــد کرد: در حال حاضر 
واحدهای مســتقر در شهرک های 
صنعتی در گذران امور خود مانده اند 
و اگر زیرساخت ها دچار فرسودگی 
شــود، فعالیت به شــدت ســخت 
می شــود و کار کــردن در این فضا 

هزینه برتر است.
قائم مقام دبیرکل خانه صنعت، 
معــدن و تجارت ایران ادامه داد: اگر 
به این موضوع رســیدگی نشود مثلًا 
زیرســاخت آب یک شهرک دچار 
فرسودگی و در نهایت قطع می شود 
که در این صورت کل شــهرک را از 

دست می دهیم.
مقاومــت مجموعه هــای 

مدیریت شهری
قائم مقام دبیرکل خانه صنعت، 
معدن و تجارت ایران در مورد اینکه 
چرا با پرداخت این هزینه ها مخالفت 
می شود، تصریح کرد: به نظر می رسد 
مذاکرات و پیگیری ها و به طور کلی 
لابی هــای مجموعه هــای مرتبط با 
مدیریت شــهری یعنی شــوراهای 
شــهر، شــوراهای عالی استان ها و 
شهرداری ها منجر به این مخالفت ها 

شده است.
خالقی افزود: وقتی بخشــی از 
این عوارض به شــهرک ها پرداخت 
شــود در واقع قسمتی از درآمد این 
مجموعه ها کســر می شود، بنابراین 
به شــدت در مقابل ایــن موضوع 
مقاومــت می کنند و نگاه نمایندگان 
مجلس هم نسبت به مجموعه ای مثل 
شهرداری و شورای شهر ویژه است 

و نمی خواهند دل آنها را بشکند.
وی یادآور شد: این اتفاقات در 
حالی است که نگاه ما باید توسعه ای 
باشــد و نمی توان به دلیل مســائل 
اینچنینی، فضاهایی مانند شــهرک 
صنعتی کــه زمینه اشــتغال هزاران 
نفر را فراهم کرده اســت دست کم 
بگیریــم و توجهــی به توســعه و 
 بهسازی زیرساخت های آن نداشته 

باشیم.

خالقی ؛ عضو خانه صمت:

دولت هزینه نوسازی بپردازد

هــر ملتــی که با تمام ظرفیت پای کار بیاید می تواند به هر مشــکل و مانع بیرونی غلبه 
خواهد کرد و این یک قاعده اســت اگر هم ما در ســال هایی آســیب پذیر بودیم به جهت 
ایــن بود که اجــازه نمی دادیم بســیاری از ظرفیت های داخلی خودمان فعال شــود و 
بــه تعبیر فعــالان اقتصادی می گفتن تحریم های داخلی بیشــتر آنهــا را اذیت می کرد.
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 روزنامه اقتصاد کیش

گروه اقتصادی - رئیس سازمان 
امور اراضی کشــور بر سامانه ای شدن 
همه فعالیت ها و خدمات حوزه زمین 

تأکید کرد.
رضا افلاطونی در نشست پیگیری 
شــرح وظایف دفتر فناوری اطلاعات 
و امنیــت فضای مجازی گفت: تمامی 
اقدامات حوزه زمین از جمله واگذاری، 
تغییر کاربری، اصلاحات ارضی، ستاد 
مرکزی، تشــخیص نوعیــت زمین و 

قدمت بنا باید سامانه ای شود.

وی افزود: مبنای ارائه آمار اراضی 
کشاورزی باید منبع واحدی باشد، یعنی 
هر اســتان مساحت اراضی کشاورزی 
خــود را به وزارت جهاد کشــاورزی 
اعلام کند و همه تصمیم گیری های آتی 

بر اساس این آمار باشد.
طبق اعلام وزارت جهاد کشاورزی 
افلاطونی بیان کرد: در حال حاضر تمام 
اقدامات به سمت هوشمندسازی پیش 
می رود و در جایی که هوش مصنوعی 
قادر به انجام هر کاری است، ما هم باید 

به سمت هوشمندسازی فعالیت های 
حوزه زمین گام برداریم.

وی ادامــه داد: تقویــت دفتــر 
فناوری اطلاعات نیاز است ولی این به 
معنای افزایش نیرو نیست بلکه باید با 
شرکت های توانمندتری قرارداد ببندیم 
و شــرح خدمات آن به درستی تعریف 
شود.رییس سازمان امور اراضی کشور 
با بیان این که پایش هوشــمند اراضی 
کشــاورزی ضروری اســت، گفت: 
از آنجایــی که امکان پایــش اراضی 

کشــاورزی از راه های قدیمی ممکن 
نیست، کل کشور باید به پایش هوشمند 
اراضی کشــاورزی مجهز شــود. وی 
اضافه کرد: صدور مجوزها باید در قالب 
سامانه و به صورت مکانیزه انجام شود؛ 
بــا انجام این کار رفت و آمد و هزینه ها 
کاهــش می یابد و افــراد در منزل هم 

می توانند برای صدور مجوز اقدام کنند.
این مقام مســوول گفت: اتصال سامانه 
حقوقی به ســامانه عدل و ثنا ضروری 
اســت و انجام این کار خدمت بزرگی 
به کشور خواهد کرد.افلاطونی بر لزوم 
راه اندازی و تکمیل سامانه پاسخگویی 
به اطلاعات تأکید کرد و افزود: ســالانه 

حدود ۱۵ هزار استعلام از سازمان انجام 
می شــود، بنابراین سامانه پاسخگویی 
به اســتعلامات ثبتی بایــد راه اندازی 
و عملیاتی شــود تــا در وقت و هزینه 
صرفه جویی شــود.وی تصریح کرد: 
نظارت هوشــمند واگذاری ها و تغییر 
کاربری ها بسیار ضروری است و انتظار 

داریم در سراسر کشور اجرایی شود.
رییس سازمان امور اراضی کشور 
خاطرنشــان کــرد: فرایندهای صدور 
مجوز باید بازنگری شــود تا در این امر 
تسهیل صورت گیرد و همچنین پس از 
صــدور مجوز نباید هیچ گونه تغییر یا 

اصلاحی صورت گیرد.

گروه اقتصادی - رئیس کمیسیون 
اقتصادی مجلس شورای اسلامی درباره 
روش هــای تعیین تکلیــف بانکهای 
ناســالم در قانون جدید بانک مرکزی 
گفــت: روش های برخورد با بانکهای 
ناســالم و موسسات به خوبی در قانون 

جدید بانک مرکزی دیده شده است.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس 
شــورای اســلامی گفت: روش های 
برخورد با بانکهای ناسالم و موسسات 

در قالب اقدامات اکتشافی، پیشگیرانه ، 
اصلاحی ، »نصب هئیت سرپرستی« و 
»فرآیند گزیر« به خوبی در قانون جدید 

بانک مرکزی دیده شده است.
محمدرضا پور ابراهیمی با اشاره 
به تاییــد قانون جدید بانک مرکزی در 
مجمع تشخیص مصلحت و در پاسخ 
به این سوال که در گذشته دیوان عدالت 
اداری اجرای مصوبات و احکام نظارتی 
بانک مرکزی را متوقف کرده است آیا در 

قانون فعلی این موضوع تعیین تکلیف 
شــده است و یا خیر؟ افزود: در ماده ۲۲ 
طرح مذکور و با موافقت رئیس قوه در 
مجمع تشخیص مصلحت نظام،صدور 
هرگونه دســتور موقت یا حکم توقف 
توســط مراجع قضایی و شعبه قضایی 

ممنوع شده است.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی درباره روش های تعیین 
تکلیف بانکهای ناسالم در قانون جدید 

بانک مرکزی گفت: روش های برخورد 
با بانکهای ناسالم و موسسات به خوبی 
در قانون جدید بانک مرکزی دیده شده 

است.
این نماینده مجلس شورای اسلامی 
تاکید کرد: روش های برخورد و مواجه 

با بانکهای ناسالم به صورت تدریجی 
در قالــب احکام مربوط بــه اقدامات 
اکتشافی، پیشگیرانه ، اصلاحی ، »نصب 
هئیت سرپرســتی« و »فرآیند گزیر« در 
بخش بانکهای ناسالم دیده شده است 
که می تواند تاثیرات خوبی داشته باشد. 

پور ابراهیمی با اشاره به عناوین برخورد 
با موسسات ناسالم پیرو مصوبات قانون 
جدید بانک مرکزی،گفت: دستور تهیه 
صورتهای مالی میان دوره ای توســط 
موسسه اعتباری، اعزام حسابرس ویژه 
به موسسه اعتباری جهت تهیه گزارش 

های حسابرسی ویژه مورد نظر معاون 
تنظیم گــری و نظارت و انتصاب ناظر 
مقیم در موسســه اعتبــاری از جمله 
اقدامات در این بخش قلمداد می شود.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی درباره اینکه آیا با قانون 

جدیــد، بانک مرکزی می تواند مانع از 
اضافه برداشــت بانکها شود؟ گفت: با 
توجه به افزایــش ابزارهای برخورد با 
بانکهای متخلف و شناســایی اضافه 
برداشت به عنوان تخلفاتی که بانک ها را 
وارد فرآیندهای اصلاحی اعم از »نصب 
هئیــت سرپرســتی« و » فرآیند گزیر« 
مــی کند، حتما می تواند در جلوگیری 
 از اضافه برداشــت بانکهــا موثر واقع 

شود.

رئیس سازمان امور اراضی کشور:

تمام اقدامات و خدمات حوزه زمین باید سامانه ای شود

 رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی:

برخورد با اضافه برداشت بانکها در قانون جدید بانک مرکزی

دوشنبه 15 آبان 1402، 21 ربیع الثانی 1445 ،6 نوامبر 2023، شماره 4335


